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PROTOKÓŁ  NR  VII/11 
 

obrad Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą    
odbytej  12 maja 2011 roku 

 
 
VII Sesja Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą  została zwołana przez 

Przewodniczącego  Rady Miasta Tadeusza Łysiaka.  
W sesji Rady Miasta na ogólny stan 15 radnych, udział wzięło 14 radnych. 
 
Porządek obrad sesji przewidywał : 
 
1. Sprawy  regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
3. Informacja na temat działalności CZG-12.   
4. Sprawozdanie z działalności MZK Sp. z o.o za rok 2010.  
5. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) wprowadzenia na terenie miasta Kostrzyn nad Odrą czasowego zakazu 
sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych (druk nr 1), 

b) zmiany uchwały Nr XXVII/251/05 Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą z dnia 27 
stycznia 2005 roku w sprawie udzielania przez Miasto Kostrzyn nad Odrą 
pożyczek na remonty budynków wspólnot mieszkaniowych (druk nr 2), 

c) nadania nazw rondom w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 3) 
d) zmieniająca uchwałę  Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Kostrzyn nad Odrą (druk nr 4) 
6. Interpelacje i wnioski. 
7. Sprawy różne. 
 
1. Sprawy  regulaminowe. 

 
W związku tym, iż w obradach sesji nie uczestniczył Przewodniczący Rady Miasta 
Tadeusz Łysiak, obrady sesji prowadził Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piotr 
Tadla, który  dokonał otwarcia obrad sesji o godz. 14.00 w sali Europejskiego 
Centrum Spotkań Seniorów i Osób Niepełnosprawnych oraz  Kostrzyńskiego Centrum  
Wspierania  Biznesu.   
 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych  decyzji 
(lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
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Następnie przystąpiono do przyjęcia porządku obrad sesji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla zgłosił autopoprawki do porządku obrad sesji 
polegające na wprowadzeniu: 
1) projektu uchwały w sprawie nadania nazw rondom w Kostrzynie nad Odrą  (druk 

nr 3a)   
2) projektu uchwały w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu 

Gorzowskiego zmieniającej uchwałę nr 59/IX/2007  w sprawie postawienia w stan 
likwidacji Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad 
Odrą (druk nr 5). 

3) Projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od ceny lokalu mieszkalnych 
(druk nr 6)                     

 
Na obrady sesji przybył Radny A. Żołna, a więc stan Rady liczył 14 radnych. 
 
W związku z tym, iż nie zgłoszono innych zmian do porządku obrad sesji, 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla przystąpił do realizacji porządku obrad, tj. 
przyjęcia protokołu z ostatniej sesji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr VI/11 z 24 
marca 2011r. 
Protokół Nr VI/11 z  24 marca 2011 r. został przyjęty 14 głosami „za”.   
 
 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie od 25 marca 2011r. do 12 
maja 2011r. przedstawił Z-ca Burmistrza Miasta Zbigniew Biedulski (sprawozdanie z 
działalności Burmistrza stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
W dyskusji nad sprawozdaniem w działalności Burmistrza Miasta między sesjami głos 
zabrali: 
 
Radny M. Borowski odnosząc się do informacji z zakresu zadań Straży Miejskiej, 
zapytał o  efekty kontroli pod kątem dzikich wysypisk śmieci. 
 
Komendant Straży Miejskiej W. Płończak wyjaśnił, że kontrolą objęto tereny miasta 
zaśmiecane przez osoby trzecie. Straż Miejska w formie zgłoszenia przekazuje 
informacje  Wydziałowi Gospodarki Komunalnej i Lokalowej, który zleca usunięcie 
tych śmieci, jeśli nie ustalono sprawcy czynu. Dodał, iż najbardziej zaśmiecane są 
tereny leśne będące w administrowaniu Miasta, tereny Przystanku Woodstock oraz 
Osiedli : Drzewice, Szumiłowo i Warniki. 
 

 



 3 

Radny M. Borowski zwrócił uwagę, iż okolice kanału Warnickiego są 
zanieczyszczane przez odpady budowlane. Radny zapytał, czy przy współpracy Straży 
Miejskiej i innych instytucji  jest szansa ustalenia i ukarania sprawców ? 
 
Komendant Straży Miejskiej W. Płończak, że podczas kontroli funkcjonariusze Straży 
Miejskiej starają się znaleźć dowody stwierdzające sprawcę zaśmiecenia terenu, np. 
paragon, faktura z danymi osobowymi, adresem, ale są to przypadki znikome.  Dodał, 
iż śmieci wyrzucane są przede wszystkim w późnych godzinach nocnych i w dni 
wolne od pracy, a więc złapanie sprawcy na „gorącym uczynku” jest wynikiem 
przypadku. 
 
Radna M. Sądej prosiła o podanie wysokości oszczędności z tytułu zlecenia firmie 
zewnętrznej usługi sprzątania pomieszczeń Urzędu Miasta, a także wyjaśnienie, czy  w 
tej sytuacji zachowane będzie bezpieczeństwo dokumentów znajdujących się w 
Urzędzie ? 
 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski wyjaśnił, że oszczędności wyniosą około 50 tys. zł 
rocznie. Dodał, że firma „Poziom Polska” z Gorzowa Wlkp. posiada certyfikaty 
dopuszczające do pracy w Urzędzie, a także  w innych instytucjach, ponieważ będą 
sprzątane również biura Straży Granicznej. 
 
Radny A. Bogdański zwrócił się o wyjaśnienie, czy środki w wysokości 20 tys. zł. 
przyznane dla Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom przy Szkole Podstawowej w 
Nowinach będą przeznaczone na realizację zadań dla dzieci kostrzyńskich? 
 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski wyjaśnił, że dotacja dotyczy dzieci kostrzyńskich, co 
zostało przedłożone w ofercie Stowarzyszenia, a więc środki będą przeznaczone dla 
konkretnej liczby uczestników z Kostrzyna. 
 
Naczelnik Wydz. Oświaty, Kultury i Opieki Pani Marzena Brenk-Sułkowska dodała, 
że  ofertę na realizację zadania mogą składać organizacje pozarządowe z całej Polski. 
W tym przypadku dotyczy to organizacji wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży 
z terenu Kostrzyna, które będą wskazywane ze Szkół Podstawowych i Gimnazjów w 
porozumieniu z Ośrodkiem Pomocy Społecznej. 
 
Radny R. Andrys zwrócił się o przedstawienie uwag wniesionych przez burmistrzów i 
wójtów woj. Lubuskiego oraz Prezydenta Miasta Gorzowa Wlkp. do rządowej 
koncepcji oraz projektu zmiany planu opracowanego przez Zarząd Województwa. 
Ponadto Radny zapytał, czy Straż Miejska ukarała mandatem właścicieli posesji, 
terenów nie będących własnością miasta, które od lat są niezagospodarowane, 
zaniedbane i nieutrzymywane w porządku. Zdaniem Radnego tereny zaniedbane źle 
świadczą o wizerunku miasta.  
 
Z-ca Burmistrza Miasta Z. Biedulski zobowiązał się do dostarczenia Radnemu 
dokumentu zawierającego uwagi do rządowej koncepcji oraz projektu zmiany planu 
opracowanego przez Zarząd Województwa. 
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Komendant Straży Miejskiej W. Płończak wyjaśnił, że obowiązkiem właściciela, a nie 
miasta, jest posprzątanie terenu na własny koszt. Straż Miejska podjęła interwencję w 
stosunku do właścicieli o wykoszenie trawy, suchej roślinności i uprzątnięcie 
nagromadzonych śmieci. 
 
Radny R. Andrys zwrócił się o wskazanie miejsc, w których po interwencji Straży 
Miejskiej teren został uporządkowany i wykoszony. 
 
Komendant Straży Miejskiej W. Płończak poinformował, iż były to tereny w rejonie 
sklepu Travel Free, w okolicach bazaru przy ul. Granicznej i ul. Sikorskiego, a także  
na terenie Os. Szumiłowo i Drzewice - w sprawie uporządkowania terenu. 
 
Radna M. Sądej zwróciła się o podanie kwoty dofinansowania na jednego uczestnika i 
dla jakiej liczby dzieci przewidziane jest dofinansowanie. 
  
Naczelnik Wydz. OKiO Pani M. Brenk-Sułkowska wyjaśniła, że kwota 
dofinansowania dla dziecka wyniesie 400 zł. i obejmie 40 dzieci. 
 
Radny M. Jaszcz zwrócił się o podanie kosztów i źródła wydatków poniesionych na 
remont 10 straganów na Targowisku Miejskim oraz 4 studni publicznych na terenie 
miasta. 
 
Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej i Lokalowej Pani Anna Wasielak 
poinformowała, iż koszt realizacji każdego z zadań nie przekroczył 4000 zł. i został 
wykonany w ramach środków w dziale Ochrona Środowiska i Gospodarka 
Komunalna. 
 
Radna K. Żołna zapytała, czy zostały nałożone mandaty za rażące naruszenie 
porządku na terenie posesji hurtowni „Lamus”? 
 
Komendant W. Płończak wyjaśnił, iż właścicielka posesji przy ul. Leśnej sukcesywnie 
sprząta swoją posesję, dlatego też nie został nałożony mandat. Dodał, iż właścicielka 
oświadczyła, iż doprowadzi do uprzątnięcia tego terenu, a w dniu dzisiejszym MZK 
usunie gabarytowe przedmioty.  
 
Radny M. Jaszcz prosił o przybliżenie informacji na temat wyposażenia placów zabaw 
przez Fundację Muszkieterów. 
 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski wyjaśnił, że wiele fundacji w Polsce wspiera akcje 
społeczne. W tym przypadku Fundacja Muszkieterów zajmie się wyposażeniem placu 
zabaw,  a do miasta należy udostępnienie terenu i konserwacja urządzeń. Dodał, iż 
podobną ofertę złożyła sieć handlowa Nivea. 
 
Radny K. Wojtala zwrócił się o podanie zakresu prac związanych z utrzymaniem 
publicznej toalety w Parku Miejskim, skoro jest to pomieszczenie samoobsługowe.  
 

 



 5 

Z-ca Burmistrza Z. Biedulski wyjaśnił, iż obiekt jest zautomatyzowany, ale konieczna 
jest konserwacja urządzeń, uzupełnienie środków czystości i dezynfekcyjnych, a także 
usuwanie awarii. 
 
Radna K. Żołna zwróciła się o podanie informacji na temat odwołania Burmistrza od 
decyzji Wojewody o uznaniu tegorocznej powodzi za lokalną, a tym samym 
wypłacenia odszkodowań. 
 
Z-ca Burmistrza Miasta wyjaśnił, iż Urząd Wojewódzki nie zmienił swojego 
stanowiska, czyli uznał, iż odszkodowania leżą po stronie gminy. 
 
 
 
3. Informacja na temat działalności CZG-12.   
 
Informację na temat działalności CZG-12 w latach 2007-2010 przedstawił, również w 
formie prezentacji, Przewodniczący Zarządu Związku Pan Tadeusz Pietrucki 
(informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 
W związku z tym, iż nie zgłoszono pytań i uwag do przedstawionej informacji 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla przystąpił do realizacji kolejnego punktu obrad. 
 
 
  
4. Sprawozdanie z działalności MZK Sp. z o.o za rok 2010.  
 
 Prezes MZK Sp. z o.o Pan Olgierd Kłaptocz przedstawił sprawozdanie z 
działalności MZK Sp. z o.o za rok 2010 (informacja stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu). 
  
Radny M. Borowski zwrócił uwagę, iż na dzisiejszej sesji omawiana jest działalność 
MZK, a nie zostały dostarczone  dane finansowe, o co wnioskował do Burmistrza na 
posiedzeniu Komisji. Radny stwierdził, iż są to dane jawne, a więc wystarczy dobra 
wola właściciela spółki, aby Radnym przedłożyć te dokumenty przed ich 
opublikowaniem. W związku z powyższym Radny zwrócił się, aby w przyszłości 
przedkładano Radnym sprawozdania z działalności spółek Miasta łącznie ze 
sprawozdaniem finansowym. 
 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski poinformował, iż zdaniem Burmistrza Miasta 
sprawozdania finansowe  do momentu zatwierdzenia przez Zgromadzenie 
Wspólników są dokumentami wewnętrznym, a więc jeśli Radni są zainteresowani, to 
jest możliwość zapoznania się z tymi dokumentami w siedzibie Urzędu Miasta. 
 
Prezes MZK Sp. z o.o uzupełniając odpowiedź Z-cy Burmistrza, dodał, że Walne 
Zgromadzenie Wspólników zatwierdzające wszystkie dokumenty spółki odbędzie się 
17 maja br.  
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Radny M. Borowski stwierdził, iż przepisy nie zabraniają udostępnienia tych 
dokumentów przed ich zatwierdzeniem przez Zgromadzenie Wspólników, a więc 
wszystko zależy od dobrej woli Burmistrza.  
 
Radny M. Tatarewicz zaproponował, aby w kolejnych latach Rada Miasta obradowała 
w terminie późniejszym nad sprawozdaniem z działalności MZK, np. w miesiącu 
czerwcu i wówczas, wszystkie dokumenty będą dostępne po ich zatwierdzeniu.  
 
Radny M. Jaszcz zwrócił uwagę, że wydatki inwestycyjne MZK wyniosły ponad 5 
mln zł., co w konsekwencji odczują odbiorcy usług, czyli mieszkańcy. W związku z 
powyższym zapytał, czy Zarząd Spółki występował o środki zewnętrzne, unijne na 
zadania inwestycyjne w celu obniżenia kosztów ? 
 
Prezes O. Kłaptocz wyjaśnił, iż fundusze unijne są dostępne, ale tylko teoretycznie, a 
praktycznie są obwarowane obostrzeniami, które wykluczają podmioty z możliwości  
skorzystania z tych funduszy. MZK również wystąpiły o środki z funduszy 
pomocowych na realizację inwestycji ciepłowniczej (wykonując w tym celu 
opracowanie) ze środków zewnętrznych, co w rezultacie nie przyniosło żadnego 
efektu, ponieważ wniosek został odrzucony. Dodał, iż dofinansowanie z funduszy 
pomocowych uzależnione jest również od polityki,  ponieważ nie w każdym 
województwie można otrzymać wsparcie finansowe.  Prezes wyjaśnił również, że 
dofinansowanie inwestycji ze środków zewnętrznych, nie  ma wpływu na obniżenie 
ceny za usługę, ponieważ eksploatacja majątku zwiększa koszty amortyzacji. 
Natomiast amortyzacja nie stanowi kosztów uzyskania przychodów w podstawie 
opodatkowania. 
 
Skarbnik Miasta J. Rapacz nie zgodziła się z wypowiedzią Prezesa, twierdząc, że w 
sytuacji otrzymania środków zewnętrznych na inwestycję, przychody w wysokości 
otrzymanej dotacji nie są przychodem podatkowym.  
 
Prezes MZK Olgierd Kłapotcz był odmiennego zdania i zaproponował wyjaśnienie tej 
kwestii w siedzibie Spółki. 
 
Radny R. Andrys stwierdził, iż w informacji MZK podana jest kwota 7 mln zł. na 
inwestycję w zakresie gospodarki ściekami osadowymi. Radny zapytał, jakie są 
zamierzenia spółki oraz czy wzrosną koszty związane z odprowadzaniem ścieków 
komunalnych ? 
 
Prezes MZK Sp. z o.o wyjaśnił, iż  inwestycja jest na razie wstrzymywana, ale będzie 
przygotowywana do czasu wejścia przepisów, ponieważ jest to inwestycja konieczna 
do zrealizowania. W tym przypadku spółka po przygotowaniu projektu wystąpi z 
wnioskiem o dofinansowanie z funduszy zewnętrznych, ponieważ 7 mln zł. jest  
bardzo wysokim kosztem dla spółki. Prezes dodał, iż inwestycja wpłynie na cenę 
odprowadzania ścieków, ponieważ amortyzacja inwestycji wyniesie około 20-30 lat,          
a więc po przeliczeniu tych kosztów cena  za odprowadzenie ścieków wzrośnie o 
około 1 zł.  
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5. Podjęcie uchwał w sprawach : 
 
a) wprowadzenia na terenie miasta Kostrzyn nad Odrą czasowego zakazu sprzedaży, 

podawania i spożywania napojów alkoholowych (druk nr 1), 
 
Radny M. Jaszcz zgłosił wniosek, aby skrócić okres zakazu sprzedawania, podawania i 
spożywania napojów alkoholowych, ponieważ Przystanek Woodstock będzie odbywał 
się w dniach od 04 do 06 sierpnia 2011r. Radny wnioskował o zmianę w projekcie 
uchwały polegającej na wprowadzeniu  zakazu od godz. 0001 dnia 03 sierpnia 2011r. 
do godz. 24.00 dnia 06 sierpnia 2011r. 
Radny M. Borowski zwrócił się o wyjaśnienie, z czego wynika obowiązek 
wprowadzenia zakazu od dnia poprzedzającego imprezę masową do dnia po 
zakończeniu. 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski wyjaśnił, iż nie jest to wymóg organizatora, tylko Miasto 
chciało wprowadzić zakaz na czas wyjazdu uczestników imprezy.  
 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poddał pod głosowanie wniosek Radnego M. 
Jaszcza. 
Wniosek nie został przyjęty, za jego przyjęciem głosowało 4 radnych, przeciw 
głosowało 10 radnych. 
 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poddał pod głosowanie projekt 
uchwały.  
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy jednym głosie „przeciwnym” - podjęła Uchwałę Nr VII/44/11,  która 
stanowi załącznik nr  5 do protokołu. 
 
b) zmiany uchwały Nr XXVII/251/05 Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą z dnia 27 

stycznia 2005 roku w sprawie udzielania przez Miasto Kostrzyn nad Odrą 
pożyczek na remonty budynków wspólnot mieszkaniowych (druk nr 2), 

 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poinformował, iż obie Komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały tym, że wnioskowały o wprowadzenie korekty w § 1, 
który po zmianie otrzyma brzmienie:  
§ 1  
Zmienia się §2 uchwały, który otrzymuje brzmienie:  
„Wspieranie działań wspólnot mieszkaniowych dokonywane jest poprzez pożyczki 
udzielane w ramach środków przewidzianych corocznie na ten cel w budżecie Miasta 
powiększonych o kwoty pochodzące ze spłat pożyczek zaciągniętych przez wspólnoty 
w latach ubiegłych”. 
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Następnie Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poddał pod głosowanie projekt 
uchwały z powyższą zmianą. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za” - podjęła Uchwałę Nr VII/45/11,  która stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 
 
c) nadania nazw rondom w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 3a) 
 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poinformował, iż obie Komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały propozycję nadania nazw rondom : 
1. Kostrzyńskich Papierników  – dla ronda położonego na skrzyżowaniu ulic 

Fabrycznej, Niepodległości i Jagiellońskiej ( załącznik graficzny nr 1), 
2. Zatorze  – dla ronda położonego na skrzyżowaniu ulic Orła Białego ,Jagiellońskiej 

(załącznik graficzny nr 2). 
 
Radny K. Wojtala uznał, iż należałoby zastanowić się nad zlikwidowaniem ronda na 
skrzyżowaniu ulic Orła Białego, Jagiellońskiej ponieważ, przy obecnym rozwiązaniu 
komunikacyjnym jest utrudniony ruch pojazdów. Zdaniem Radnego należy 
wykorzystać sytuację, iż prowadzano jest inwestycja na tej drodze i doprowadzić do 
poprzedniego układu komunikacyjnego na tym skrzyżowaniu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla zwrócił uwagę, iż przedmiotem obrad jest projekt 
uchwały w sprawie nadania nazw rond, a więc w przyszłości, jeśli rondo będzie 
zlikwidowane, to wówczas nazwa nie będzie istniała. 
 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” , 1 radny nie wziął udziału w głosowaniu - 
podjęła Uchwałę Nr VII/46/11,  która stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 
 
d) zmieniająca uchwałę  Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Kostrzyn nad Odrą (druk nr 4) 
 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr VII/47/11,  która stanowi załącznik nr  7 do protokołu 
 
Obrady sesji opuścił Radny A. Żołna, a więc stan Rady liczył 13 radnych. 
 
 
e) wydania opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego zmieniającej 

uchwałę nr 59/IX/2007  w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny 
Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 5). 

 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poinformował, iż obie Komisje Rady Miasta 
wyraziły negatywną opinię o projekcie uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego. 
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Radny M. Borowski wystąpił z apelem do Burmistrza Miasta o podjęcie rozmów ze 
Starostą Powiatu w sprawie utrzymania terminu zakończenia likwidacji do 2013 roku, 
mając na względzie dobro wierzycieli cywilnych, którzy powinni jak najszybciej 
odzyskać należne im środki. 
 
Wicestarosta Powiatu Grzegorz Tomczak przedstawił uzasadnienie dotyczące zmiany 
terminu zakończenia procesu likwidacji. Wicestarosta wyjaśnił, iż podstawowym 
powodem jest to, iż Powiat Gorzowski nie uzyskał zapewnia o możliwości 
skorzystania z rządowego programu tzw. Planu B. Nadmienił, iż w listopadzie 2010 
roku Powiat złożył wniosek o objęcie rządowym programem do organu 
opiniodawczego, a więc złożył kompletną dokumentację do Banku Gospodarstwa 
Krajowego. Rządowy program pozwoliłby na rozwiązanie problemów dotyczących 
rozliczenia z zobowiązań po byłym SPZOZ, a więc również zobowiązań 
pracowniczych na kwotę około 5 mln zł. W przypadku otrzymania zapewnienia 
objęcia Powiatu Gorzowskiego Planem B, należałoby natychmiast proces likwidacji 
zakończyć i rozliczyć się z wierzycielami. Niestety wymogi ustawy o finansach 
publicznych eliminują Powiat z możliwości skorzystania z tego programu. Regionalna 
Izba Obrachunkowa wskazała brak możliwości zaciągnięcia przez Powiat 
planowanego zobowiązania  w postaci emisji obligacji komunalnych na kwotę 28 mln 
zł. i wydała negatywną opinię o podjętej Uchwale Rady Powiatu w tej sprawie. 
Podstawą negatywnej opinii był przepisy art. 242 ustawy o finansach publicznych 
zabraniające organowi samorządu terytorialnego na zaciągnięcie kredytu na spłatę 
zobowiązań publicznoprawnych, czy cywilnoprawnych. Według tych przepisów 
przychody zwrotne, jakimi są kredyty i obligacje mogą być wydatkowane tylko na 
sfinansowanie inwestycji, a nie na spłatę zobowiązań. Wicestarosta poinformował, iż 
w tej sprawie wystąpiono  do Ministra Finansów, Premiera oraz Ministra Zdrowia o 
pomoc w rozwiązaniu tego problemu, a po 10 maja br. planowane jest z wyżej 
wymienionymi spotkanie. Wicestarosta przedstawił również przykład Powiatu 
Lubańskiego, który przejął część zobowiązań w trakcie procesu likwidacji, mimo 
trwających od 2004 roku problemów i odwołania od decyzji Wojewody do 
Naczelnego Sądu Administracyjnego. W związku z powyższym Powiat Gorzowski 
również planuje rozpatrzyć powyższy wariant  polegający  na zawarciu umowy z 
wierzycielami, byłymi pracownikami SPZOZ, przejęciu tych zobowiązań przez Powiat 
i ich spłaty. Wicestarosta dodał, iż popiera takie rozwiązanie wraz z wieloma radnymi 
Powiatu Gorzowskiego, dlatego w tym celu udają się na spotkanie ze Starostą Powiatu 
Lubańskiego o udzielenie informacji formalno-prawnych. Wprowadzenie tego 
wariantu również powoduje konieczność wydłużenia procesu likwidacji do 2017 r., 
ponieważ zamknięcie procesu nie daje pracownikom gwarancji uzyskania pieniędzy. 
Wyjaśnił, iż kolejne zaspokajanie roszczeń polega na tym, iż w pierwszej kolejności 
należność swoją pobiera komornik, następnie spłacane są zobowiązania 
publicznoprawne, a w następnej kolejności zobowiązania pracownicze.  Wicestarosta 
wyjaśnił, iż wielkość zobowiązań na koniec roku 2010 wynosiła 106 mln zł., w tym 
publicznoprawnych prawie 60 mln zł., wówczas okres spłaty należności 
pracowniczych byłby bardzo odległy, a wariant zaczerpnięty z Powiatu Lubańskiego, 
jest bardziej realny. 
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Radny M. Borowski był zdania, iż Powiat Gorzowski powinien utrzymać termin 
zakończenia likwidacji, tj. 2013 r., ponieważ w przypadku likwidacji roszczenia 
pracownicze są spłacane w pierwszej kolejności, przed innymi wierzycielami, a więc 
pracownicy mają większe szanse na odzyskanie swoich należności. Natomiast w 
przypadku spłaty zobowiązań pracowniczych do 2013 roku, można rozważyć 
wydłużenie terminu zakończenia likwidacji do 2017 roku. 
 
Wicestarosta G. Tomczak wyjaśnił, że sytuacja finansowa Powiatu nie pozwala na 
jednorazową spłatę zobowiązań pracowniczych, aby w ciągu jednego roku spłacić 5 
mln zł. Dlatego też Powiat planuje, iż sukcesywnie będzie dokonywać spłat 
zobowiązań  do roku 2017, gdyż nie ma innej możliwości finansowej.  
 
Rady M. Tatarewicz stwierdził, iż określenie w uchwale terminu zakończenia procesu 
likwidacji jest kwestią umowną, ponieważ będzie on ulegał zmianie w zależności od 
zdarzeń, jakie będą miały miejsce. Radny przypomniał, iż Powiat nie po raz pierwszy 
występuje o wydłużenie terminu. W związku z powyższym, jeśli można termin 
wydłużyć, to również można go skrócić, jeśli zajdzie taka potrzeba. Radny stwierdził, 
iż Starostwo próbuje znaleźć merytoryczne wyjście z tej sytuacji, a jedną z koncepcji 
jest doprowadzenie do upadłości SPZOZ, wydłużenie procesu likwidacji, aby przejąć i 
sukcesywnie spłacać zobowiązania pracownicze.   
 
Wicestarosta G. Tomczk dodał, iż kolejnym argumentem jest przyjęta przez Sejm 
ustawa o działalności leczniczej, która znosi ustawę o Zakładach Opieki Zdrowotnej. 
Nowa ustawa wprowadza zasadę, iż proces likwidacji nie może trwać dłużej niż 12 
miesięcy, a podmiot  założycielski nie może likwidacji przedłużać. Ustawa wejdzie w 
życie z dniem 01.07 2011r., a więc po tym terminie nie będzie możliwe przedłużenie 
procesu likwidacji, jeśli zajdzie taka konieczność. Wicestarosta dodał, iż opina Rady 
Miasta w tej sprawie ma charakter konsultacyjny, a więc nie wpływa na ważność 
podjętej uchwały przez Radę Powiatu. Natomiast jego wystąpienie ma na celu 
przedstawienie wszystkich aspektów tej sprawy i zrozumienie sytuacji Powiatu.  
 
Radny M. Jaszcz zapytał, czy w Polsce znajduje się Powiat będący w podobnej 
sytuacji, jak Powiat Gorzowski, który został objęty rządowym programem tzw. 
Planem B? 
 
Wicestarosta G. Tomczak wyjaśnił, że z punktu formalnego Powiat Gorzowski spełnia 
wszystkie wymogi Planu B, tylko Regionalna Izba Obrachunkowa odrzuciła uchwałę 
w sprawie emisji obligacji, które miały zabezpieczyć stronę finansową. Natomiast inne 
samorządy powiatowe najpierw spłaciły zobowiązania, później weszły do programu i 
otrzymały dotację budżetową, ale w ich przypadku było to zobowiązania wynoszące  
od kilka do kilkunastu milionów złotych.  
 
Radna M. Sądej zapytała, czy Powiat Gorzowski spłacił jakiekolwiek zadłużenie ? 
Wicestarosta G. Tomczak wyjaśnił, iż według opinii prawnych w trakcie procesu 
likwidacji nie można dokonywać spłat zobowiązań, ponieważ Powiat Gorzowski nie 
jest dłużnikiem, tylko SPZOZ, które jest w likwidacji. 
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Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poddał pod głosowanie projekt uchwały, w której 
Rada Miasta Kostrzyn nad Odrą postanawia zaopiniować negatywnie projekt uchwały 
Rady Powiatu Gorzowskiego zmieniającej uchwałę nr 59/IX/2007  w sprawie 
postawienia w stan likwidacji Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 
Kostrzynie nad Odrą 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr VII/48/11,  która stanowi załącznik nr  8 do protokołu 
 
f) udzielenia bonifikat od ceny lokalu mieszkalnych (druk nr 6)                     
 
Wiceprzewodniczący Rady P. Tadla poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, - podjęła Uchwałę Nr VII/49/11,  która stanowi załącznik nr  9 do protokołu 
 
 
 
 
6. Interpelacje i wnioski. 
 
Radny M. Borowski w imieniu Klubu Radny Platformy Obywatelskiej złożył 
interpelację o ustanowienie strefy czasowego postoju do 1 godz. na parkingu przy 
Dworcu PKP. Radny stwierdził, iż egzekwowaniem wprowadzonego ograniczenia 
czasu postoju powinna zająć się Straż Miejska. 
 
Radny M. Jaszcz zgłosił wnioski w sprawach : 

1) umocnienia wału przeciwpowodziowego na objeździe przy ul. Sybiraków, 
2) zagospodarowania terenu (Przystanek Woodstock), poprzez ustawienie ławek, 

murowanych grilli, aby umożliwić mieszkańcom bezpieczne spędzanie 
wolnego czasu, ponieważ dotychczas samowolnie rozpalane są ogniska. 

 
Radna K. Żołna wnioskowała o powtórne zbadanie możliwości wykonania podjazdu 
do budynku na Os. Mieszka I-go 28. Mieszkańcy zgłaszają problemy wynikające z 
braku dojazdu, tj. utrudniony dojazd dla karetki pogotowia, straży pożarnej, firm 
przewozowych, a także wykonania inwestycji ocieplenia budynku, ponieważ 
wykonawca podwyższa cenę w związku z dodatkowymi kosztami wynikającymi z 
braku dojazdu do budynku. 
 
Z-ca Burmistrza Miasta wyjaśnił, że jedynym rozwiązaniem tego problemu jest 
wykonanie dokumentacji technicznej i przystąpienie do wykonania dojazdu, co wiąże 
się nakładami finansowymi, a więc należy zaplanować środki na ten cel w budżecie 
miasta na 2012 rok. 
 
Radny J. Sak zwrócił się z pytaniem, czy w ramach usunięcia usterek inwestycji na ul. 
Niepodległości nie można wykonać dojazdu do budynku Os. Mieszka I-go 28? 
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Z-ca Burmistrza wyjaśnił, że dojazd do budynku nie może być wykonany od strony ul. 
Niepodległości, jeśli będzie wykonany, to tylko od strony Osiedla. Natomiast 
usuniecie usterek zgodnie z protokołem ustalono w terminie do 31 maja br. 
 
Radna K. Żołna zgłosiła wniosek o wyrównanie nawierzchni ul Szkolnej, ponieważ 
droga jest nieprzejezdna, a stan nawierzchni pozwala na przejazd tylko ciężkim 
pojazdom, a nie osobowym.  
 
Radny M. Jaszcz zwrócił się o podanie terminu zakończenia inwestycji na ul. Orła 
Białego i ul. Drzewickiej. 
 
Z-ca Burmistrz Miasta Z. Biedulski wyjaśnił, że zgodnie z harmonogramem 
inwestycja ma być zakończona pod koniec miesiąca sierpnia br.  Ponadto wykonawca 
obiecał, że pierwsza warstwa asfaltu na ul. Orła Białego zostanie położona w połowie 
przyszłego miesiąca, a więc przejazd będzie już możliwy, przy zachowaniu 
ostrożności. Natomiast nawierzchnia ul. Drzewickiej przewidziana jest w miesiącu 
lipcu. 
 
Radny R. Andrys wnioskował o rozeznanie możliwości pozyskania środków na 
budowę placów ćwiczeń dla ludzi w różnym wieku, podając za przykład Miasto 
Poznań, które pozyskując środki zewnętrzne wybudowało kilka placów ćwiczeń. 
 
 
Ad. 7 – Sprawy różne. 
 
Radny M. Jaszcz przedstawił protokół z posiedzenia Kapituły Medalu Pamiątkowego, 
która w dniu 9 maja br. rozpatrzyła wniosek Chorągwi Ziemi Lubuskiej Związku 
Harcerstwa Polskiego Hufiec Kostrzyn ZHP o przyznanie Medalu „Za zasługi dla 
Miasta Kostrzyn nad Odrą” dla Pani Stefani Martynowicz. Kapituła po zapoznaniu się 
ze złożonym wnioskiem, w głosowaniu jawnym zaopiniowała negatywnie wniosek o 
przyznanie Medalu Pamiątkowego „Za zasługi dla Miasta Kostrzyn nad Odrą” dla 
Pani Stefani Martynowicz. Ponadto na posiedzeniu Kapituły Medalu, dokonano 
wyboru Przewodniczącego Kapituły Medalu, którym został Radny Mieczysław Jaszcz. 
Dodał, iż do protokołu dołączona jest lista obecności i podpisy członków Kapituły 
Medalu. 
 
Radny Ryszard Andrys zwrócił się z prośbą o wystąpienie do Przewodniczącego 
CZG-12 w sprawie udzielenia informacji, czy właściciele posesji przy wydawaniu 
pozwolenia na budowę mają obowiązek zamówienia kontenera na składowanie gruzu. 
Ponadto Rady zwrócił się z prośbą do Prezesa MZK o przedstawienie przepisów 
ustawy tzw. śmieciowej, która w tej kadencji Rady wejdzie w życie.     
 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski odpowiadając na pytanie Radnego wyjaśnił, że decyzję 
pozwolenia na budowę wydaje Starostwo Powiatowe, w której nie ma zapisów o 
konieczności posiadania pojemników na składowanie gruzu. 
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Radna K. Żołna dodała, iż dopiero zmiana przepisów o utylizacji odpadów 
budowlanych przez  każdego przedsiębiorcę może problem rozwiązać, a nie samorząd, 
ponieważ nie regulują tego konkretne przepisy. 
 
Prezes MZK Sp. z o.o wyjaśnił, iż projekt ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach jest w fazie przygotowywania, ponieważ jest jeszcze przedmiotem dyskusji i 
uwag. Podstawową zmianą będzie wprowadzenie podatku śmieciowego od 
mieszkańca, a więc  właścicielem odpadów z terenu miasta będzie gmina, która po 
wyłonieniu firmy przewozowej, będzie ponosiła koszty wywozu nieczystości. W 
projekcie ustawy określono, że  gmina będzie zobowiązana do usunięcia wszystkich 
nieczystości, w tym płynnych, śniegu i innych odpadów sprzed posesji. 
Niebezpieczeństwem dla spółki MZK, będzie obawa, że przetarg na świadczenie usług 
może wygrać inna firma. Natomiast dużym zagrożeniem dla mieszkańców jest 
drastyczny wzrost ceny  po wprowadzeniu powyższej ustawy, ponieważ gmina będzie 
musiała wliczyć wszystkie koszty jakie ponosi. Dodał, że ustawa ma wejść w życie z 
dniem 01 stycznia 2012 r. z rocznym okresem przejściowym. 
 
Radny K. Wojtala zgłosił wnioski w sprawach : 

1) zmiany układu komunikacyjnego koło Urzędu Miasta przy ul. Granicznej, 
ponieważ przy wyjeździe, skręcając w lewo, naprzeciw byłego kantoru, iglaki i 
barierki utrudniają widoczność i zagrażają bezpieczeństwu. 

2) zmiany układu komunikacyjnego na ul. Piastowskiej, ponieważ obecnie nie 
można bezpośrednio skręcić na parking hotelowy, tylko poprzez objazd i wjazd 
od strony Osiedla Mieszka I-go. 

3) podjęcia działań zmierzających do wprowadzenia zakazu parkowania pojazdów 
ciężarowych  na ul. Handlowej, ponieważ utrudniają ruch pojazdów i stwarzają 
zagrożenie bezpieczeństwa. 

4) zamontowania barierek wzdłuż chodnika przy ul. Gorzowskiej, na łuku, w 
okolicy budynku Straży Pożarnej, naprzeciw pawilonu handlowego Orion 
(„Biedronka”) celem zapewnienia bezpieczeństwa pieszym, którzy przebiegają 
przez jezdnię na drugą stronę ulicy. 

 
Radny K. Wojtala wnioskował również, aby na spotkania organizacyjne w sprawie 
Przystanku Woodstock zapraszano również osoby zainteresowane, kierowców 
autobusów, taksówek,  którzy udzielą wskazówek dotyczących planowania organizacji 
ruchu. 
 
Z-ca Burmistrza Miasta Z. Biedulski wyjaśnił, że planowane jest otwarcie ruchu 
jednokierunkowego na ul. Milenijnej i ul. Gorzowskiej. 

 
Radny M. Jaszcz w imieniu mieszkańców ul. Drzewickiej wnioskował o usunięcie 
betonowego ogrodzenia wzdłuż ulicy, w ramach prowadzonej inwestycji na ulicy 
Drzewickiej. 
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Z-ca Burmistrza Z. Biedulski wyjaśnił, iż prowadzone są rozmowy z wykonawcą o 
usunięcie betonowego ogrodzenia.  

 
 
 
Radny R. Andrys zgłosił wnioski w sprawach : 

1) zmiany organizacji ruchu przy wyjeździe, czyli drogi wewnętrznej z terenu 
Starego Miasta (wyjazd od strony stacji paliw BP) i skierowania 
obowiązkowego ruchu pojazdów w kierunku na rondo, ponieważ przy obecnym 
stanie stwarzane jest zagrożenie bezpieczeństwa. 

2) wprowadzenia zmiany lub bardziej widocznego oznakowania (znak 
przewrócony) przy wyjeździe z ulicy koło Bricomarche, informującego, iż jest 
to droga wewnętrzna, ponieważ kierowcy jadący od strony ul. Gorzowskiej nie 
są świadomi pierwszeństwa przejazdu.  

 
 
W związku z tym, że porządek obrad VII sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                      
kadencji został wyczerpany - Wiceprzewodniczący Rady Miasta P. Tadla zamknął 
obrady o godzinie 18.00. 
 
Protokołowała :     Wiceprzewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska                 Piotr Tadla 
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